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2023. év utolsó piacnapján,
az új év kapujában, ünnepi
díszítésű asztalhoz hívta Lete-
nye Város Önkormányzata és
Ráczné Lánczok Zsuzsanna
piacgondnok az állandóan és az
idényjelleggel a piacon árusí-
tókat. Először a piacgondnok
köszöntötte Letenye Város Ön-
kormányzata képviseletében meg-
jelent Mikóné Farkas Ildikó
alpolgármestert és a jelenlévő
árusokat. Elmondta, hogy az év
ünnepélyes lezárásával együtt
köszöni az együttműködést, a
kitartást, majd átadta a szót az
alpolgármesternek, aki szintén
megköszönte az árusok munká-
ját, majd részletesen beszélt

Évzáró ünnepség

az együttműködés
szükségességéről, a
közös érdekekről a
lakosság szolgála-
tában, elismerve,
méltatva az áru-
sok fáradtságos
munkáját. Virág-
csokor átadásával
megköszönte a piac-
gondnok lelkes, lel-
kiismeretes, sok újat
teremtő munkáját is.

Újévi köszöntők, jókíván-
ságok elhangzása után pezsgős
koccintásra, a közös ebéd elfo-
gyasztására került sor. Kieme-
lendő, hogy az ebéd fő fogá-
sának elkészítése az egyik piaci
árusnak köszönhető. A kötetlen
beszélgetések során szóba ke-
rültek a piac életét meghatáro-
zó dolgok, valamint a jövőbeni
további együttműködésről is
beszélgettek. A tartalmas esz-
mecserék közben pogácsákat,
süteményeket is lehetett fogyasz-
tani. Az ünnepi összejövetelt
nagysikerű meglepetés produk-
ció zárta, egy fergeteges nép-
tánc bemutatót láthattak az
óévet búcsúztatók.

Farkas Szilárd Letenye, a
polgármestere tájékoztatta la-
punkat, hogy december 29-én
pezsgős koccintásra került sor a
letenyei horvát-magyar régi ha-
tárátkelőn a horvát és magyar
rendvédelmi szervek szervezé-
sében, valamint a határ menti
települések képviselőinek rész-
vételével. Az eseményen töb-
bek között polgár-Goricsány
mestere, ésEmanuel Sinković
Farkas Szilárd városvezető ab-
ban is megállapodtak, hogy
Letenye horvátországi testvér-
települései, és ,Perlak Ludbreg
valamint Letenye legutóbbi pro-
jektpartnere, mel-Csáktornya

Koccintás a horvát-magyar határon
lett, a jövőben Goricsány is
részt kívánnak venni a határon
átnyúló, horvát-magyar interreg
projektekben. Erről már január-
ban megkezdődnek az egyez-
tetések.

A rendvédelmi szervek hor-
vát és magyar vezetői arról is
szóltak, hogy a 2023. január 1-
jén megszűnt határellenőrzés
után is kiválóan együttműköd-
tek. A jövőben is nagy hang-
súlyt fektetnek a kooperációra.
A beszédek zárásaként, a pezs-
gős poharak összecsendülése
közben a 2024-es évre vonat-
kozóan jókívánságok, üdvözle-
tek hangzottak el.
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December 12-én a Derűs
Évek Nyugdíjas Klub, a helyi
művelődési házban tartotta
karácsonyi, meghitt rendezvé-
nyét. A klub tagjait és meg-
hívott vendégeket Nagy Já-
nosné tag köszöntötte, majd
Vadas Istvánné elnök verssel is
kedveskedett a közösségnek.
Az eseményt az ünnephez mél-
tó megemlékezésen túl, a ka-
rácsony finom illatát szimbo-

A letenyei nyugdíjas klub karácsonya
lizáló különféle házi sütemé-
nyek is színesítették.

Farkas Szilárd, a határ men-
ti város polgármestere sajnos
egészségügyi távolléte miatt nem
tudott részt venni a rendezvé-
nyen, de a szervezet tagjainak el-
küldte szívből jövő jókívánságait
és a korábbi évek gyakorlatát
követve, a klub vezetőségének
ajándékai mellett ő is ajándék-
csomagot biztosított számunkra.

December 14-én, az év
utolsó ülését tartotta a letenyei
önkormányzat, ahol több, mint
húsz napirendi pontot tárgyal-
tak meg. A polgármester távol-
létében Mikóné Farkas Ildikó
vezette az ülést és ismertette az
előterjesztéseket.

A képviselő-testület az ülést
az önkormányzati rendeletek
módosításaival kezdte meg. A
bevételek és kiadások miatt
szükségessé vált az önkormány-
zat 2023. évi költségvetési ren-
deletének harmadik módosítá-
sa. E szerint a bevételek elő-
irányzata közel 1,5 millió fo-
rint, míg a kiadások előirány-
zata 3,7 millió forinttal került
növelésre. A lakbérek és a nem
lakáscélú ingatlanok, helyisé-
gek bérleti díjainak emelését is
javasolják a képviselők 2024.
március 1-jétől. A nem lakás-
célú ingatlanok, helyiségek bér-
beadásáról a jövőben is a pol-
gármester dönt, de a bérleti díj
mértékének megállapítása a
képviselő-testület hatáskörébe
tartozik. A helyi lakáscélú tá-
mogatásokról szóló önkormány-
zati rendeletét is módosította a
képviselő-testület. Megalkották
a közös önkormányzati hiva-
talban foglalkoztatott köztiszt-
viselők 2024. évi illetmény-
alapjáról és illetménykiegészí-

Decemberben is ülésezett a letenyei képviselő-testület
téséról szóló önkormányzati
rendeletet.

Az ülésen a Letenyei Hóvi-
rág Óvoda szervezeti és mű-
ködési szabályzatát jóváhagyta
a képviselő-testület, valamint
Letenye Város Önkormányzata
Képviselő-testülete felkérte a
Letenyei Hóvirág Óvoda intéz-
ményvezetőjét, hogy a Lete-
nyei Hóvirág Óvoda, mint köz-
nevelési intézmény szervezeti
és működési szabályzatát 2024.
évben vizsgálja felül és ameny-
nyiben jogszabályi és egyéb
változások indokolják, úgy a
szervezeti és működési sza-
bályzat módosítását jóváhagyás
céljából küldje meg Letenye
Város Önkormányzata Képvi-
selő-testülete részére. A kép-
viselő-testület tudomásul vette
az intézményvezető által kért
létszám átcsoportosítást, az en-
gedélyezett létszám továbbra is
34 fő maradt.

Az ülésen a képviselő-tes-
tület elfogadta a Kolping Alap-
szolgáltatási Központ 2023. évi
beszámolóját, mely november
30-áig tartalmazta az elvég-
zett feladatokat, számszaki ada-
tokat, grafikonokat az ellátottak
vonatkozásában. Jogszabály sze-
rint, az önkormányzat által át-
adott feladatokról évente leg-
alább egyszer beszámolnia szük-

séges az intézménynek. A rész-
letes beszámolóból kiderül, hogy
a szociális étkeztetést igénylők
többsége a 70 év feletti kor-
osztályhoz tartozik, míg a házi
segítségnyújtást főként a 80 év
felettiek veszik igénybe. Kivá-
lóan működik az idősek klubja
is a Kossuth utca 30. szám
alatti új épületben. A klubve-
zető munkatársaival együtt fő-
ként az ügyintézésekben, a
kulturális feladatokban, tisztál-
kodási igények kielégítésében,
társas kapcsolatok kialakításá-
ban nyújtanak segítséget. Szá-
mos rendezvényt szervez az in-
tézmény. Jól működik a jelző-
rendszeres házi segítségnyújtás
Letenyén és a térségben, me-
lyet főként a 65 felettiek ré-
szére, mely biztonságot nyújt
az időseknek, főként az egye-
dül élők részére. A fogyaté-
kossággal élők részére a támo-
gató szolgálat is rendelkezésre
áll a városban.

A Letenyei Közös Önkor-
mányzati Hivatal beszámolói-
val folytatódott az ülés. Az
adóhatóság 2023. évi beszá-
molóját, a hivatal 2023. évi
tevékenységét, az önkormány-
zati társulások 2023. évi mű-
ködését és a 2024. évi belső

ellenőrzési tervet is elfogadták.
Ugyancsak elfogadásra került a
város önkormányzatának szol-
gáltatástervezési koncepciója
is. Felülvizsgálták a nemzetisé-
gi (horvát, roma nemzetiségek)
közigazgatási szerződéseket.
Döntöttek a Start közmunka-
program 2024. évi foglalkozta-
tási programjának benyújtásá-
ról is. Pályázat benyújtásáról is
határoztak a képviselő-testület
tagjai, így az I. számú, Bajcsy
utcai köztemető ravatalozójá-
nak felújítására pályáznak a
Magyar Falu Programban. El-
fogadták Letenye város vízel-
látó rendszere, szennyvízelve-
zető rendszere és szennyvíz-
tisztító telep 2023-2037. idő-
szakra vonatkozó gördülő fej-
lesztési terv módosítását is,
továbbá a 2024-2028. évre
vonatkozó Helyi Esélyegyen-
lőségi Programot, valamint
közvilágítás karbantartására
adott ajánlatot 1 év időtartam-
ra. A képviselő-testület az
ÉKKÖV Kft.-vel kapcsolatos
ügyeket is tárgyalt az ülésen,
illetve felülvizsgálta a kegye-
leti közszolgáltatási szerző-
dést. Zárt ülésen bérlakás
kérelmekről is döntöttek a kép-
viselők.

A Hadirokkantak, Hadiözvegyek és Hadiárvák Országos
Nemzeti Szövetsége (HONSZ) letenyei szervezete december 15-én
tartotta karácsonyi rendezvényét a helyi művelődési házban.
Ünnepi műsorral a Letenyei Andrássy Gyula Általános Iskola
diákjai kedveskedtek a jelenlévőknek, akiket ésPfeiffer Réka
Cselényiné Erős Enikő tanárnők készítettek fel.

Ünnepi gondolatait , Letenye alpolgár-Mikóné Farkas Ildikó
mestere osztotta meg a szervezet tagjaival, majd a társtelepülések
polgármesterei kaptak szót, akik az ünnep jelentőségét is méltatták.

Többek között , Kistolmács első embere ki-Birkás Zoltán
emelte: édesanyja bátyja kisgyermek korában Letenyén a Petőfi
utcában vesztette életét többedmagával. Az elhunyt és élő tagokért,
háborús hősökért plébános imával emlékezett meg.Aigner Géza

A rendezvényen , a letenyei szervezet elnökeBagladi Ferencné
is szóval illette Karácsony szép üzenetét, majd a tagok és ven-
dégek részére ajándékokat adott át.

Karácsony a HONSZ letenyei szervezeténél
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A decem-Letenyei Szőlő- és Gyümölcstermesztők Egyesülete
ber 27-én tartotta hagyományos János-napi boráldását a Szenthárom-
ság templomban, ahol letenyei plébános celebrált szent-Aigner Géza
misét, majd borász végzettséggelSmidéliuszné Drobina Erzsébet
rendelkező evangélikus lelkésszel együtt áldották meg a nedűket.

Somogyi András, a civil szervezet elnöke lapunknak elmonda:
a Jánosáldás hagyománya már régóta él szőlőtermesztő terü-
leteken, azoknál a családoknál, borászoknál, szőlőtermesztőknél,
akik ezt a foglalkozást űzik. Emellett a néphit szerint gyógyító ital
is a János-bor, valamint távol tartja a rossz szellemeket, segít a há-
zasságban, az egészségben, növeli a szépséget. Másrészt a János-
áldás az utolsó pohár bor elfogyasztását jelenti búcsúzás előtt,
amit egyfajta áldásnak tekintenek: Szent János áldása maradjon a
hajlékon is, meg az elmenőkön is!

A szervezet elnöke köszöntőjében kiemelte, hogy a boros-
gazdák János napján visszagondolnak azokra az időkre, amit ma-
guk mögött hagytak az évben. A szőlővesszők eredése tavasszal
kedvezőnek tűnt, azonban a nyári csapadékos időjárás jelentősen
befolyásolta a termés szüretelését, mely magával hozta a növény-
betegségeket is. Azonban mindezek ellenére Márton-napkor kelle-
mes zamatú, finom borokat kóstoltak a letenyei gazdák. Somogyi
András a szentmisét követően vendéglátásra, koccintásra invitálta
a Szentháromság templom előtti térre a híveket, borosgazdákat.

Somogyi András végül hozzátette: a Márton-napi bormustra
után, a Vince-napi pincejárás előtt vagyunk, tisztulnak a borok,
egyre finomabb nedűket kóstolhatunk.

János-napi boráldás Letenyén

Még csak néhány napja,
hogy az előző évtől búcsút
vettünk. A körülöttünk zajló
világesemények sokszor szomo-
rúvá és félelemmel övezetté
tettek valamennyiünket. Mind-
ezek ellenére mindannyian szí-
vesen emlékezünk vissza azok-
ra a nagyszerű és meghitt pil-
lanatokra, amelyekkel család-
tagjaink, szeretteink ajándékoz-
tak meg minket az óeszten-
dőben. De most ismét eljött az
az idő, amikor számvetést ké-
szítünk, végiggondoljuk a mö-
göttünk hagyott esztendőt, s
elhatározzuk, mi mindent jót
tehetünk ismét az újévben egy-
másért, a városunkért, csalá-
dunkért és szeretteinkért. Gon-
dolataink megfogalmazása köz-
ben mégis bennünk él a félelem
és a kérdések számtalan soro-
zata, az ismeretlen jövő. Mit is
kínál egy újesztendő indulása,
mit hoz a jövő, vagy éppen mit
takar a friss újévi dátum a nap-
tárban? Ezekben az újévet kö-
szöntő első napokban a szemé-
lyes jókívánságok mellett mind-
annyiunknak az a legfőbb kö-
zös kívánsága és vágya, hogy
legyen békés a világunk és vá-
rosunk. Egy évvel ezelőtt –
amikor az újévi jókívánságokat
fogalmaztuk meg – senki sem
tudhatta, hogy a 2023-as esz-
tendő milyen meglepetéseket,
előre nem látható kihívásokat
tartogat számunkra. Azt kell
hangsúlyozzam, volt néhány-
ban részünk: a közelben véres
háború dúl, újabb harcok in-
dultak a közel keleten, és a
magyar gazdaságot is próbálják
gyengíteni. Mi tagadás! Nem
egyszerű óévtől búcsúztunk el,
talán nem is önfeledt boldog-
ságban. A mögöttünk hagyott
esztendő megannyi eseménye
továbbra is arra int minket,
hogy nincs nagyobb kincs an-
nál, amikor biztonságban tud-
hatjuk Magyarországot, Lete-
nyét, sőt a legfontosabb kin-
csünket, az egészségünket, me-
lyet személyes élettapasztala-
tom által is megerősítek a ta-
valyi történések okán. Egy hí-
res közmondás így fogalmaz:
„az egészség a korona az ember
fején, de csak a beteg láthatja
meg azt.”

Tisztelt letenyeiek, hölgyeim
és uraim!

Az egészségen túl az
összefogás, a közös akarat, a
csapatszellem, a csapatmunka
és a humán erő, gazdasági,
kisebb-nagyobb eredményeket
is hozott számunkra 2023-ban.
Tudjuk, hogy a legnagyszerűbb
és legsikeresebb csapatok azok,
amelyek nem csak a meccsen

Újévi köszöntő

és nem csak az edzésen élik
meg a közösséghez tartozást, ha-
nem a pályán kívül is. A város
közössége is akkor lehet igazán
erős, ha a „csapat”, a mi ese-
tünkben Letenye, minden hely-
zetben ott van bennünk, és ha
kell, előjön belőlünk. Önök, a
helyi vállalkozók, a civil szer-
vezetek, magánszemélyek nél-
kül nem ment volna! Nélkü-
lözhetetlen ez a többlet erő,
energia és hit ahhoz, hogy sze-
retett városunkban élő gyerme-
kekre és a következő nemze-
dékekre jobb világot hagyjunk.
Világos számomra, hogy az ön-
zés, az egyéni érvényesülés és
fogyasztás mindenek fölé he-
lyezése, a közöny, az érdekte-
lenség és kívülállás veszélybe
sodorhat minket.

Amellett sem mehetünk el
szó nélkül, hogy a tavalyi év
olyan meglepetéseket is tarto-
gatott sokunk számára, melyek
már-már a közvéleményt tették
megosztóvá, miközben valóság-
tartalmuk vitatható. Ez így nincs
helyén egy kisvárosban! Ezen
rosszindulatú szavak, becsmér-
lő gondolatok, és embertár-
saink életének „karaktergyil-
kossága” nem a keresztényi
hitvallást tükrözik, nem Jézus
tanítása! Persze, a közösségi
média erejét kihasználva bár-
mely honfitársunk egyéniségét,
karakterét egy szempillantás
alatt romba dönthetjük! Én to-
vábbra sem ezt az elvet vallom,
a családomból nem ezen érté-
keket hoztam magammal!

2024, a választások éve lesz.
Eközben is őrizzük meg méltó-
ságunkat és emberi mivoltun-
kat! A gerjesztett és kialakult
nehézségek ellenére a városunk
lakosságát szolgáló önkormány-
zati intézmények működésének

szervezeti, személyi és pénz-
ügyi feltételeit 2023-ban is biz-
tosítottuk annak ellenére, hogy
tapasztalható volt a csökkenő
finanszírozás. Számos feladatot
elvégeztünk, de tudjuk, nem
vagyunk korántsem kész min-
dennel. Az utolsó percig hin-
nünk kell abban, hogy valódi és
őszinte segítséggel mindenre
képesek vagyunk közösségünk
fennmaradása és jövőbeni gya-
rapodása érdekében. Régi böl-
csesség, hogy minden ember a
maga sorsának kovácsa, de az
talán még ennél is fontosabb
igazság, hogy mi, letenyeiek és
a térségben élők egymás sor-
sának kovácsai is vagyunk.
Olyan szemléletet kell kialakí-
tanunk és vallanunk, amelynek
fundamentuma az egymásnak
megadott tisztelet, a jó szó és a
jó szomszédság, de a jövőnkért
viselt felelősség és egymás tel-
jesítményének, értékeinek meg-
becsülése is kiemelten fontosak
számunkra. Gondoljuk csak
meg, mire lennénk képesek, ha
vennénk egy mély levegőt, és
így vágnánk neki a 2024-es, is-
meretlen újesztendőnek, félre-

téve az ellentéteket és az el-
lenségeskedéseket! Vajon nem
élhetnénk-e mindennapjainkat
úgy, ahogy himnuszunkban is
áll: jó kedvvel, bőséggel? Szív-
ből kívánom önöknek, hogy így
legyen!

Tisztelt újévet köszöntő pol-
gártársaim!

Tisztelettel kérem önöket,
hogy 2024-ben is vegyenek
részt Letenye mindennapi éle-
tében, mondják el véleményü-
ket, alakítsunk és formáljunk
összetartó közösséget, egy egy-
séget! Találja meg valamennyi
letenyei polgár a közös együtt-
létből eredő boldogságot, s az
együtt töltött napok, órák feled-
tessék el a hétköznapok nehéz-
ségeit, oszlassák el az aggódás
felhőit homlokukról. Adjon a jó
Isten egészséget és jövőbe vetett
erős hitet! Mindezeket szívből
eredő és szívből jövő szeretet-
tel kívánom Letenye Város Képvi-
selő-testülete és magam nevében
az újesztendőre valamennyiük-
nek! Adjon mindannyiunknak sok
erőt és egészséget a Jó Isten!

Farkas Szilárd
polgármester
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Letenyeiek egy
csoportja évekkel ez-
előtt úgy gondolta,
hogy karácsony előtt
kiválasztanak néhány
rászoruló családot,
gyűjtést szerveznek
és adománybéli se-
gítséget nyújtanak
részükre. Így tettünk
most is – informálta
lapunkat ,Vass Tibor
a gyűjtés letenyei
kezdeményezője, aki
hozzátette: különö-
sen fontos, hogy az
év minden napjában
segítsünk, de kará-
csony előtt valahogy
felértékelődik vala-
mennyiünkben a tá-
mogatás jelentősége,
ezért ismét gyűjtésbe
kezdünk. Van aki ru-
hát, élelmiszert, van
aki pedig pénzt aján-

Rászoruló családokon segítettek

lott fel, melyből természetesen
tartós élelmiszert vásároltunk.
Az ajándékokat és csomagokat
közvetlen Szenteste előtti na-
pon juttattuk el a rászoruló csa-
ládok részére. Sokan vannak,
akik nem mernek szólni, vagy
szégyenérzetük van azzal kap-
csolatban, hogy olykor támoga-
tásra, segítségre szorulnak –
tette hozzá Vass Tibor, aki név

szerint is nagy köszönetet
mondott a segítőknek: And-
róczi Tibornak, Lervencz Ta-
másnak, az Ázsia Áruháznak, a
Sava-Borsfa tartósító üzemnek,
Őri Martinnak és Őri Csabá-
nak, a TUTIKA ABC-nek, a
Horváth Húsboltnak, Hóbor
Norbertnek, Balassa Gábornak
és Farkas-Németh Eszternek.
De olyan támogató is volt, aki

névtelenül adományozott – zár-
ta gondolatait Tibor.

Ugyancsak rászoruló csalá-
don segítettek Ráczné Lánczok
Zsuzsanna vezetésével, aki egy
közösségi oldalról értesült a
bajba jutott családról. – Még
aznap felvettem a kapcsolat a
családdal és gyűjtésbe kezd-
tünk. A családnak személyesen
vittem el az adományokat, me-
lyek főként tartós élelmiszerek
voltak. Ezúton köszönöm meg
a segítőnek e nemes cseleke-
detüket – fogalmazott Ráczné
Lánczok Zsuzsanna.

Farkas Szilárd, a határ men-
ti város polgármestere hozzá-
tette: – Sokan adományoznak
névvel és név nélkül is. Ebben

számomra nincs különbség, hi-
szen a jószándék vezérli a tá-
mogatókat, segítőket. A segít-
ség valóban elkel az önhibáju-
kon kívül nehéz helyzetbe ke-
rült személyek részére. Jóma-
gam is adományoztam, vala-
hányszor megkerestek. Felesé-
gemmel idén is több rászoruló
család számára vásároltunk
élelmiszert, téli tüzelőt.

A városvezető hozzátette:
írásos kérelem esetén az ön-
kormányzat illetékes bizottsága
jogosult a rendkívüli települési
támogatásokat elbírálni, megfe-
lelő indok és igazolások be-
nyújtásának alátámasztásával.
A város polgármestere köszö-
netet mondott valamennyi név-
vel és név nélküli adományozó-
nak, támogatónak, akik a rászo-
ruló családok karácsonyát szeb-
bé tették advent időszakában.

Orsós József egyedül neveli gyermekét,
az adományt Vass Tibor adja át részére.

A Letenyei Polgári Egylet
és a Mura Térsége Önkéntes
Tűzoltó Egyesület és Fúvósze-
nekar első alkalommal szerve-
zett adventi programot, benne
kézműves és termelői vásárral,
illetve műsorral.

A templom előtti téren meg-
tartott esemény felemelő han-
gulatban zajlott, a helyi közös-
ség tagjai és a környékbeliek is
szép számban képviseltették
magukat, a kora délutáni kez-
déstől egészen estig érkeztek
folyamatosan az érdeklődők.

A szervezők standjánál me-
leg étellel, forralt borral, teával
és sült gesztenyével várták a
látogatókat, mellettük több mint
tíz árus, őstermelő, kézműves
kínálta portékáit: kürtőskalá-
csot, kézműves bejglit, forró
csokit, forró puncsot, mézet,
mangalica húsárukat, kézműves
sajtokat, lekvárokat, savanyúsá-
gokat, szörpöket és különböző
ajándéktárgyakat, például hor-
golt és kötött díszeket, ásványi
ékszereket és kézműves gyer-

Vásár és karácsonyi műsor Letenyén
tyákat. Mindemellett fotósarok
és kézműves foglalkozás is
várta a gyermekeket.

Műsorral készült az ese-
ményre a közönségnek a Mura
Térsége Tűzoltózenekar, illetve
betlehemes játékot mutattak be
a növendékei.Letenyei AMI

Vida László, a Letenyei Pol-
gári Egylet elnöke, a Fidesz helyi
csoportjának vezetője az adventi
rendezvény kapcsán elmondta,
hogy nagy öröm volt látni a sok
mosolygós, jókedvű, beszélgető
embert, akik ellátogattak a prog-
ramra. Igazi meghitt hangulat
járta át a templom előtti teret.

– Szerettünk volna szervez-
ni a letenyeieknek egy igazi ka-
rácsonyváró eseményt, ahol
kicsik és nagyok egyaránt jól
érezhetik magukat, olyan prog-
ramot, ami jó ideje hiányzott
már a város életéből – tette
hozzá. – A rendezvény sikere,
mindannyiunk sikere volt, mert
megmutattuk, hogy együtt mire
vagyunk képesek. A résztvevők
száma pedig felülmúlta a vára-

kozásainkat. A közösség erejé-
vel sikerült igazi ünnepi han-
gulatot teremteni. Külön köszön-
jük az együttműködést Friman
Martinnak, a zenekar és a zene-
iskola vezetőjének, aki gondos-
kodott a színvonalas műsorról.

A rendezvényre ellátogatott
Cseresnyés Péter, Nagykanizsa

és térsége országgyűlési kép-
viselője és , a Za-Bene Csaba
la Vármegyei Közgyűlés alel-
nöke is.

A szervezők köszönetet
mondtak mindenkinek, akik bár-
milyen formában támogatták,
segítették a rendezvény megva-
lósítását.

Jobbról Cseresnyés Péter, Vida László és Friman Martin.

Fotó: zalakockaFotó: zalakocka



Murakeresztúr, Fityeház Önkormányzatának melléklete

M Iura nfoM Iura nfo
A Murakeresztúri Önkor-

mányzatnál karácsonykor egy
közös vacsorával köszönte meg
Polgár Róbert polgármester a hi-
vatal dolgozóinak az egész éves,
kitartó és lelkiismeretes munkát.

A polgármester közösségi
oldalán azt írta: „Ez az év sem
lett könnyebb, mint az előző. A
koronavírus után a szomszéd-
ban kitört háború okozott sok
nehézséget hazánknak, telepü-
lésünknek is. Az energiaárak
egekbe emelkedése extra terhet
rótt Murakeresztúrra is. Kollé-
gáim odaadó munkájának kö-
szönhetően azonban Keresztúr
a nehéz idők ellenére is rég
nem látott fejlődésnek indult.
Számos fontos, rég várt fejlesz-
tést meg tudtunk valósítani. Új
termelői piacot nyitottunk, új

Közös vacsora
utakat építettünk, régieket újí-
tottunk fel, buszmegállókat és
buszfordulót alakítottunk ki,
folyamatosan fejlesztjük esz-
közparkunkat, hogy a falu ki-
terjedt zöldterületét rendben
tudjuk tartani. Új bicikliutat
építettünk a Mura mentén,
amelynek köszönhetően védett
útvonalon el lehet majd érni a
szomszédos településeket, és
várhatóan településünk turiz-
musát is fel fogja lendíteni. Új
vasúti átkelőt is építettünk, így
ki tudjuk vezetni a teherautó
forgalom nagy részét a faluból.
Hosszan folytathatnám a sort,
de mi inkább előre tekintünk.
Rengeteg fejleszteni való van
még, hogy még jobbá, bizton-
ságosabbá, kényelmesebbé te-
gyük az életet Murakeresztúron.”

Murakeresztúr a hivatal dolgozóinak áldozatos munkájának
köszönhetően a nehézségek közepette is szépen fejlődik.

Murakeresztúr az elmúlt évek-
ben a páratlan összefogásnak kö-
szönhetően szép fejlődésnek in-
dulhatott, amelyben jelentős sze-
repe volt a helyi vallálkozók-
nak, akik adóbefizetéseikkel já-
rulnak hozzá a helyi beruházá-
sokhoz, az önkormányzati szol-
gáltatások színvonalának emelé-
séhez. A Murakeresztúri Önkor-
mányzat vezetése és a képvise-
lők minden év decemberében
vendégül látja a helyi vállalko-
zókat, hogy megköszönjék azok
munkáját, és beszámoljanak a
közösen elért eredményekről, a
jövőre vonatkozó tervekről.

A helyi vállalkozók segítsége

Polgár Róbert keresztúri pol-
gármester a közösségi oldalán
is háláját fejezte ki a helyi
vállalkozóknak: „Ezúton is kö-
szönöm mindannyiuknak, hogy
vállalkozásukkal, adóbefizeté-
seikkel, tanácsaikkal és rend-
szeres nagylelkű felajánlásaik-
kal folyamatosan támogatják Mu-
rakeresztúr gyarapodását. Sok
sikert, további bővülést kívá-
nok mindannyiuknak!”

Az eseményen Cseresnyés
Péter országgyűlési képvise-
lő is méltatta a keresztúri vál-
lalkozók munkáját, teljesít-
ményét.

Karácsony alkalmából mondott hálát a polgármester a telepü-
lés legsikeresebb vállalkozóinak.

December 11-én befejezték
Murakeresztúr egyik legfonto-
sabb útvonalának, a Honvéd út-
nak az újraaszfaltozását. Szél-
tében és hosszábban felújították
az utat, amely az állomáshoz, a
gyógyszertárhoz és a hivatal-
hoz vezet. Az úton mostantól
biztonságosan és kényelmesen
lehet majd közlekedni. Jövőre
pedig hozzáfognak a járda meg-
építéséhez is. Az elmúlt idő-
szakban több fontos útfelújítást
is megvalósítottak a településen:

– 600 méteren felújították a
Deák Ferenc utcát,

– leaszfaltozták az Arany
János és Kossuth Lajos út ke-
reszteződését,

Elkészült a Honvéd út felújítása is
– több külterületi utat is

rendbe tettek, ami a helyi gaz-
dák munkájához nagy segítsé-
get jelent,

– felújították a Bóni-hegyre
vezető utat, kiszélesítették a Hon-
véd utat és zárt csapadékelve-
zető rendszert építettek ugyanitt,

– a Honvéd út új, szilárd
burkolatú járdájának az előké-
szítése is megtörtént,

– leaszfaltozták a Honvéd
út és az Arany János út keresz-
teződését,

– a Kossuth Lajos úton az
iskola előtt két új buszmegállót
építettek,

– Kollátszegen új buszfor-
dulót alakítottak ki.

Az elmúlt időszakban több fontos útfelújítás történt.
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A hagyományokhoz híven
2023-ban is hegyi túrán bú-
csúztatta el az évet a Murake-
resztúri Sportegyesület. A fo-
cicsapatnak és a szurkolóknak
régi szokása, hogy év végén
összejönnek, és egy közös ki-
rándulás keretében beszélik át
az elmúlt év tanulságait, a jö-
vőre vonatkozó terveket.

A beleznai hegyre vezető
kiránduláson a csapat megláto-
gatja egy-egy törzsszurkolóját,
ahol finomságokkal lepik meg
az egyesület tagjait. A lényeg a
csapatösszetartás.

Polgár Róbert, az egyesület
elnöke az évzáró program kap-

Kirándulással búcsúztatták az óévet

csán elmondta: „Ez a szezon
sajnos nem úgy sikerült, ahogy
szerettük volna. A megye I-es
váltás nem sikerült rózsásan.
De nem adjuk fel, még többet,
még jobban dolgozunk majd a
sikerért. A gyenge eredmények
ellenére a csapategység a régi,
a klubunknak több mint száz
igazolt játékosa van, többségük
utánpótláskorú. A mozgás, spor-
tolás szeretetére, a közösség fon-
tosságára neveljük a keresztúri
gyerekeket. Mert a közösség
erejével csodákra vagyunk ké-
pesek. Egészségben, jó kedvben,
sikerekben és gólokban gazdag
új évet kívánunk mindenkinek!”

A közös kirándulás összehozza a csapatot.

Karácsonyra készülődve Mu-
rakeresztúr új termelői piacát is
feldíszítették, ünnepi fényben
ragyogott a vásárhely. Decem-
ber 21-én élő adventi kalendá-
riumot szerveztek a település új
közösségi terében. Papp Nóra
egy karácsonyi dallal, Bogdán
Dávid karácsonyi verssel, a
Molnári Asszonykórus pedig
horvát és magyar dalokkal
ajándékozta meg a vendégeket.
Az ünnepi dekorációról Sán-
táné Balogh Mária Spirkés
Erzsébet gondoskodott.

Együtt készülődtek…

Ili, Ica, Teri, Erzsi fánkot,
kakaós kalácsot és mézes sü-
teményeket készített, Novák Já-
nos pedig saját mézét ajánlotta
fel. A keresztúri óvoda konyhai
dolgozói forró teával és pogá-
csával kedveskedtek, Polgár Ró-
bert polgármester pedig forralt
bort főzött az egybegyűlteknek.
A szeretet és az összefogás ereje
csodákra képes. Ezt ünnepelték
közösen Murakeresztúr új pia-
cán. A programot Kovácsné Deák
Erzsébet, a Murakeresztúri Mű-
velődési Ház vezetője szervezte.

Több mint 30 millió forintot
nyert a Murakeresztúri Önkor-
mányzat egy új, kétcsoportos
bölcsőde kialakítására. A tele-
pülésnek óvodája és iskolája is

Új bölcsőde kialakítására nyertek támogatást
van, a kisgyermekes szülők
régi vágya volt, hogy végre
bölcsőde is nyílhasson a fa-
luban. Ehhez pályázott sikerrel
a faluvezetés.

Murakeresztúron a bringa-
úttal egy időben megépítették
az új vasúti átkelőt is a Gyur-
gyánci-pataknál, így a sóder-
bánya kamion és teherautó for-
galmát mostantól ki tudják
vezetni a településről. Ez egy
több évtizede várt fejlesztés,
amelynek köszönhetően jelen-
tősen mérsékelni tudják a fa-
lun keresztül haladó gépjár-

Évtizedek óta várt fejlesztés
műforgalmat, Murakeresztúron
a közlekedés biztonságosabbá
válik.

Polgár Róbert a fejlesztés
kapcsán köszöntetet mondott
kollégáinak a projekt előkészí-
téséért, a bánya tulajdonosának,
a kormánynak és az ország-
gyűlési képviselőknek a támo-
gatásért, a kivitelezőnek az igé-
nyes munkáért.

Spirk Erzsébet, a Keresztúri
Könyvtár vezetőjének irányítá-
sával idén is óriási adventi ko-
szorút állítottak a murakereszt-
úri önkormányzat elé. A tele-

Óriás koszorúval…

pülést korábban karácsonyi
fényekkel díszítették fel: vi-
lágító hópihék és fényangyalok
világították be a keresztúri
estéket.
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Várom régi és leendő megrendelőimet:
Farkas Tibor pálinkafőző mester

Nagylengyel
Telefon: 30/586-3090

• • • •Bérfőzés Kereskedelmi főzés Palackozás Értékesítés

A főzési díj bruttó 2000 Ft/l

Nálam az 40-50 l pálinkának a főzési ideje 10-12 óra,

nem egylépcsős rendszerben, hanem hagyományos módon,

kétszeri lepárlással és egy új, korszerű technológiával.

Mert a minőségi, jó, zamatos pálinkához idő kell és a

mester több, mint 40 éves tapasztalata!

Riportok, tudósítások, hírek
a térségből

Mura Info:

Ha elolvasta, adja tovább!

Murakeresztúron gondos-
kodtak arról, hogy minden csa-
lád részesülhessen az ünnep
öröméből, minden otthonban
kerülhessen finomság a karácso-
nyi asztalra. Helyi vállalkozók
fogtak össze a Murakeresztúri
Önkormányzattal, hogy ünnepi

Szeretetcsomaggal segítettek
ajándékcsomagokkal és vásár-
lási utalványokkal segítsenek
a nehéz helyzetű keresztúri-
akon.

A jótékonysági akció fő tá-
mogatói a VivÍZz Fagyizó-Piz-
zázó a Semec Hús és a, Jázmin
ABC volt.

Ünnepi ajándékcsomaggal segítettek Keresztúron a karácso-
nyi készülődésben.

Murakeresztúrnak immár több
mint két éve nincs állandó há-
ziorvosa, az önkormányzat vi-
szont szeretné, ha az ott élő em-
berek a legjobb egészség-
ügyi ellátásban részesülhetné-
nek. Ezért minden pályázati le-
hetőséget megragadnak. A te-
lepülés új háziorvosa akár 14
millió forintos támogatásban is
részesülhet egy kormányzati

14 millió forintos támogatás
Várják az új orvost

programnak köszönhetően, ame-
lyet azért hívtak életre, hogy
megoldást találjanak a házior-
vos hiányra. Az önkormányzat
a 14 millió forint mellé ingye-
nes rendelőt és szolgálati lakást
ajánl fel saját garázzsal. Az új
háziorvos jelentkezését az aláb-
bi elérhetőségéken várják: e-mail:
polgarmester@murakeresztur.hu,
telefonszám: 06-93/369-001

Különleges, dobozos sörök-
ből épített „karácsonyfát” ka-
pott ajándékba a murakereszt-
úri focicsapat a gyúrójától, Ko-
csis Judittól Murakeresztúri. A
Sportegyesület decemberben tar-
totta meg évzáró ünnepségét a
vadonatúj klubtermében. Átbe-
szélték az elmúlt év tanulságait,
az első megye I-es szezon ta-
pasztalatait. És kitárgyalták azt
is, hogyan tudják még jobban fel-
lendíteni az utánpótlásnevelést.

Már több mint száz játékosa
van az egyesületnek, és évről év-

re fejlesztik a csapat infra-
struktúráját is, hogy a lehető
legjobb körülményeket teremt-
sék meg a gyerekek és a fel-
nőttek közös sportolásához. A
legközelebbi beruházás a pá-
lyavilágítás lesz, felajánlások-
ból már elkészítették a ref-
lektort tartó oszlopokat, a vi-
lágításhoz szükséges elektro-
mos kör kialakításához is hoz-
záfogtak már. Így a korán sö-
tétedő napokon, télen is hosz-
szabb edzéseket tudnak majd
tartani a szabadban.

Újabb fontos fejlesztések

A focicsapat gyúrója különleges „karácsonyfával” lepte meg a
játékosokat.

Egy keresztúri polgár aján-
lotta fel Murakeresztúrnak a csak-
nem ötméter magas Nordmann-
fenyőt, amit az önkormányzat
munkatársai vágták ki és hoz-
tak el a falu nemrégiben meg-
vásárolt traktorával, hogy aztán
a szokott helyén, a művelődési
ház előtt felállítsák és feldí-
szítsék.

Kaukázusi jegenyefenyőt ajánlottak fel
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Advent első vasárnapja előtt
koszorúkészítés volt a program
Murakeresztúr új termelői piacán.
A keresztúri családok Spirk Er-
zsébet vezetésével Mura-menti
fenyőből fontak szebbnél szebb
koszorúkat adventre. Az önkor-

Együtt készítették el a koszorút

mányzat a VivÍZz Fagyizó-Piz-
zázó, a Semec Hús és a virág-
bolt támogatásával szervezte
meg az ünnepi programot.

Ugyanezen a napon este
utcabállal várták a piacon a
vendégeket.

Tele puttonnyal érkezett

A gyerekek énekkel és versekkel köszöntöt-keresztúri

ték a Mikulást a művelődési házban. Mindenkinek jutott
sok-sok finomság.

Egy különleges, gyönyörű
virágokat hajtó, japán liliomfát
nyert a VirágosMurakeresztúr
Magyarország versenyen. A zsű-
ri értékelésében dicsérte a szép
utcatáblákat, a falu gyönyörű vi-
rágait, a gondozott portákat, a
tiszta és rendezett tereket, a ba-
rátságos és vendégszerető közös-
séget.

A liliomfa rendszerint má-
jusban virágzik, gyönyörű, nagy
méretű rózsaszín szirmai van-
nak, amelyek az idővel egyre
inkább kivilágosodnak. A fát
Téczelyné Surdi Mónika, az ön-
kormányzat munkatársa vette át
december 4-én.

Liliomfával díjazták a települést

Murakeresztúr több pont-
ján is hozzáfogott az ön-
kormányzat a csapadékel-
vezető árkok megtisztításá-
hoz, hogy a hirtelen lezú-
duló, nagy mennyiségű esőt
el tudják vezetni. Ezzel gon-
doskodnak a településen a
közlekedés biztonságáról is.

A klímaváltozás miatt egy-
re gyakrabban fordul elő,
hogy rövid idő, néhány óra
alatt több hétre való csapa-
dék hullik le. Az önkor-
mányzat mindent megtesz
annak érdekében, hogy Ke-
reszetúrt felkészítsék a klí-
maváltozás káros hatásaira.

Karban tartják az árkokat

Az új évben sincs megállás,
a murakeresztúri önkormányzat
dolgozói folyamatosan azon
munkálkodnak, hogy Murake-
resztúr minél szebb és otthono-
sabb legyen. Kézi és gépi erő-

vel tartják karban a település
kiterjedt zöldterületét. Sok fa csak
decemberben hullajtotta el leve-
leit, ezeknek az összegyűjtése
folyamatos feladatot jelent az
önkormányzat dolgozóinak.

Folyamatos a levelek gyűjtése

A hideg később érkezett, később hullajtották el a fák a levelei-
ket.
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2023. december 06-án a Mi-
kulás községbe is meg-Fityeház
érkezett. Az önkormányzat nagy-
termében a ked-Mura Színjátszók
ves műsora várta a megjelent gye-
rekeket és felnőtteket. A gyerekek
közösen énekeltek a Mikulással.

A bátrabbak szavalhattak,
énekelhettek is – amiért külön

Fityeház sem maradt ki
szaloncukrot is kaptak. A Mi-
kulás-csomagot már nagyon vár-
ták a gyerekek. Boldogan néze-
gették, hogy vajon mit rejteget
a csomag. Apró kekszek és
üdítők is sorakoztak az aszta-
lokon, hogy kicsi vendégeink
ne maradjanak étlen-szomjan a
délután és az este folyamán.

A –Fityeházi Kultúrházban
„Várjuk közösen a békés Kará-
csonyt ...” mottóval – a 2023-as
év utolsó és egyben legbenső-
ségesebb rendezvénye zajlott le
december 16-án.

A rendezvényt dr. Takács Jó-
zsef polgármester köszöntője nyi-
totta meg, majd az óvodás gye-
rekek karácsonyi műsora követ-
kezett. Ezt követően a betlehe-
mes csoport és a Fityeházi Hagyo-
mányőrző Népdalkör karácsonyi
előadása következett.

A Budapestről érkezett Mese-
Kocsi Színház „A didergő ki-
rály” című interaktív előadása a
szeretet erejét mutatta meg ki-
csiknek és nagyoknak egyaránt.
A közönség – különösen a gye-
rekek – együtt segítettek fel-

Bensőséges karácsony
melegedni a „didergő király”-
nak.

A műsort követően közös te-
ázás, sütizés következett az ösz-
szes jelenlévő számára.

Eközben odakint, a kemence
mellett – a Horvát Nemzetiségi
Önkormányzat közreműködésével
– karácsonyi forralt bor koktél ké-
szült az ünnepségen résztvevő
szülők, nagyszülők és valamennyi
ide látogató felnőtt lakos számára.

A feldíszített karácsonyfa, a
karácsonyi fényfűzér, a lobogó
tűz és a szép karácsonyi sza-
badtéri zene, igazi karácsony-
váró hangulatot teremtett a je-
lenlévők körében.

Kovácsné Deák Erzsébet
művelődésszervező és

könyvtáros

Az immár hagyományossá
vált „Szépkorúak találkozóját” Fi-
tyeház Község Önkormányzata
2023. december 02-án a helyi Mű-
velődési és Sport Közösségi Szín-
tér nagytermében tartotta meg.
A meghívott jelenlévőket dr. Ta-
kács József, Fityeház község pol-
gármestere köszöntötte. A rendez-
vényt választókerületünk ország-
gyűlési képviselője, Cseresnyés
Péter üdvözlő beszéde nyitotta
meg.

─ A találkozóra lakosaink kö-
zül azok kaptak meghívást, akik
1957. december 31. előtt szület-
tek, vagyis az idei évben töltöt-
ték be, vagy töltik be a 65. élet-
évüket. 137 ilyen korú lakos él
a településünkön – ez 9 fővel több,
mint 2021. ugyanezen időszaká-
ban. Közülük 76-an jelezték visz-
sza, hogy részt kívánnak venni
az ünnepségünkön. 31-en jelez-
ték, hogy nem tudnak részt ven-

Szépkorúak találkozója

ni az ünnepségen, a többiek –
mintegy 30 fő – nem éltek ezzel
a lehetőséggel – nyilatkozta dr.
Takács József polgármester.

A kulturális programban fel-
léptek a helyi óvodások, a Fitye-
házi Hagyományőrző népdal-
kör Muraés a murakeresztúri
Színjátszók. Az műsor fénypont-
ja a művé-European Operett
szei által előadott „Nem csak a
húsz éveseké a világ …” című 60
perces nosztalgia- és operett mű-
sor volt – táncművészek kísére-
tében.

Az est további részében a jó
hangulatról gondosko-Tatai Zsolt
dott. Az önkormányzat finom
vacsorával látta vendégül a je-
lenlévőket. Elköszönéskor egy
kis karácsonyi csomagot is átad-
tak az idős embereknek.

Kovácsné Deák Erzsébet
művelődésszervező és

könyvtáros

Mintegy három éve Fitye-
házon Kovács Nóra Ve-– és
szelszki Nikolett kezdeménye-
zésével – elindult a település de-
korációs szépítése. Pappné Ma-
rika, Kondricz Andi, Kárász Haj-
nalka, Takács Varga Aranka,
Heckenbergerné Veronika, Andra-
sekné Angi is csatlakozott a ha-
gyományok folytatásához. Hús-
véti, őszi és Mikulás-napi dí-
szek kerültek ki a község több
pontjára. Az emberek – s fő-
ként a gyerekek – kedvéért, de
önmaguk örömére is készültek
a szebbnél szebb díszek.

Elképzelésük, hogy advent el-
ső vasárnapján a kultúrház mel-
letti kemencénél találkozóra hív-
ják az embereket – megvalósu-
lásra várt.

Ünnepi hangulatban
A Fityeház Fejlődéséért

Közalapítvány több jó szándé-
kú kezdeményezés támogatója
volt már az elmúlt évek során
is. Nem volt ez másképp a
2023. december 03-án megren-
dezésre került adventi talál-
kozón sem. Andrasekné Ange-
lika, Békefiné Andi, Hecken-
bergerné Veronika ötletével és
a támogatókkal egy felejthe-
tetlen közös délutánt valósí-
tottak meg. Volt forralt bor, ke-
mencében sült sütőtök, süte-
mény és üdítő. Még a Mikulás
is eljött és kivétel nélkül meg-
ajándékozta az őt köszöntő
gye-rekeket.

Az első adventi gyertyagyúj-
tásra és karácsonyváró rendez-
vényre sokan érkeztek.
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Az európai uniós források
jelentős mértékben hozzájárul-
nak a magyar fejlesztéspoliti-
kához – mondta minap Zala-
egerszegen dr. Navracsics Ti-
bor közigazgatási és területfej-
lesztési miniszter.

A fejlesztési források jelen-
tős részét az uniós források ad-
ják, beszéljünk akár az operatív
programokról, a kohéziós pén-
zekről vagy akár a helyreállí-
tási alapból érkező pénzekről –
mondta. Hozzáfűzte: a terület-
fejlesztési politika koncepcio-
nális váza jelölni ki azokat a
prioritásokat, amelyek a jövő-
ben az uniós források haszno-
sulását hatékonyabbá teszik.

A tárcavezető bejelentette:
miután az új Közigazgatási és
Területfejlesztési Minisztérium
(KTM) megkezdte munkáját,
szándékában áll az ország min-
den vármegyéjét felkeresi, ta-
pasztalatokat gyűjteni, körútja
első állomása Zalaegerszeg volt.

Navracsics Tibor a úgy fo-
galmazott: különösen szembe-
ötlő, „egészen káprázatos” Za-
laegerszeg elmúlt időszakban
mutatott fejlődési íve, amely-
nek következtében több tízezer
munkahely létesült, gyakorlati-
lag megszüntetve a városban és
térségében a munkanélküliséget.

Dr. Navracsics Tibor zalai
látogatása során egyeztetést foly-
tatott Zala vármegye vezetői-
vel. A beszélgetésen jelen volt
dr. Sifter Rózsa dr. Pálfőispán,
Attila, a vármegyei közgyűlés
elnöke, ésVigh László Cseres-
nyés Péter országgyűlési kép-
viselők, valamint Balaicz Zol-
tán Balogh, Zalaegerszeg és

Az első állomás Zala vármegye volt
László, Nagykanizsa megyei jo-
gú városok polgármestere. Ezt
megelőzően a járási hivatalok
vezetői, valamint külön egyez-
tetés keretében Zala Vármegye
Önkormányzata tisztségviselői,
a közgyűlés elnöke, alelnöke,
Pácsonyi Imre, dr. Mester Lász-
ló Héder Miklósfőjegyző és , a
Zalai Területfejlesztési Ügynök-
ség Közhasznú Nonprofit Kft.
ügyvezetője folytattak eszme-
cserét a tárcavezetővel.

Nagykanizsa helyzetét a mi-
niszter több szempontból is
speciálisnak nevezte, a várme-
gye földrajzi elhelyezkedése
miatt a fejlesztéseknél más vár-
megye adottságait is figyelem-
be kell venni.

„Speciális Nagykanizsa ab-
ból a szempontból is, hogy bár
kiváló vezetése van, de sajnála-
tos módon a közgyűlési több-
ség obstrukciója miatt a fej-
lesztési terveiket csak részben
tudták megvalósítani” – mondta.

Vigh László Zalaegerszeg
országgyűlési képviselője a zaj-
ló zalaegerszegi fejlesztések kö-
zül elsőként a ZALAZONE jár-
műipari tesztpálya újabb 20 mil-
liárd forintos fejlesztését emlí-
tette meg, amelynek során egy
úgynevezett ovális pálya épül.

Szólt arról is, hogy 400 mil-
liárd forintos beruházással to-
vább építik a Zalaegerszeg-Ba-
latonszentgyörgy közötti két-
szer két sávoson összekötő
autóút még hiányzó több mint
30 kilométeres szakaszát.

Balaicz Zoltán, Zalaegerszeg
polgármestere a el-Zalatájnak
mondta, hogy értékelték a gaz-
daságfejlesztési eredményeket,

Balról Balogh László, Cseresnyés Péter, dr. Pál Attila, dr. Nav-
racsics Tibor, dr Sifter Rózsa, Vigh László és Balaicz Zoltán.

Dr. Navracsics Tibor és dr. Pál Attila egyeztet.

Megvalósult a csapadékvíz-
elvezető rendszer fejlesztését
célzó beruházás . A kö-Lentiben
zel 1,3 milliárd forint TOP-os
forrásból megvalósított fejlesz-
tésről polgár-Horváth László
mester számolt be a záróren-
dezvényen.

– Lenti városában mintegy
14 kilométer hosszúságban 17
helyszínen különböző műszaki
megoldásokkal, vízmegtartó ele-
mek beépítésével újult meg a
csapadékvíz-elvezető rendszer
– emelte ki Horváth László. – A
projekt általános célja a város
belterületi csapadékvíz elveze-
tési, gazdálkodási rendszerének
fejlesztése, környezet-biztonsá-
gának növelése, környezeti ál-
lapotának javítása, az ár-, bel-
víz- és helyi vízkár veszélyez-
tetettségének csökkentése, a to-
vábbi környezeti káresemények

Befejeződött a beruházás
megelőzése volt. A további cél,
hogy ezt a csapadékvíz-elveze-
tő rendszert fenntartsuk, mű-
ködtessük rendszeresen karban-
tartással. 2017 és 2022 között
több hasonló fejlesztés is meg-
valósult, a most avatott beru-
házás ezek folytatása.

Méltatta a beruházást Vigh
László, a térség országgyűlési
képviselője és gratulált a beru-
házáshoz.

Pácsonyi Imre, a Zala Vár-
megyei Közgyűlés alelnöke pe-
dig arról szólt, hogy az elmúlt
európai uniós ciklus legnép-
szerűbb pályázata a csapadék-
vízzel összefüggő beavatkozá-
sokat megvalósító munkákról
szóló fejlesztés volt. Ezt jól jel-
zi, hogy az eredeti költségkeret
917 millió forint volt, majd
szerencsésen többször is emel-
kedett a pályázatokra fordítható

keretösszeg, így összesen több
mint 6 milliárd forintot fordít-
hattak az önkormányzatok en-

nek a célnak a megvalósítására,
így több mint 60 település csa-
padékvíz-elvezetése oldódott meg.

A beruházást jelképes szalagátvágással zárták le a korábbi
munkaterületen, a Szent Mihály templom mellett, balról Korok-
nai Róbert, az Alpok Terra Kft. ügyvezetője, Barabás Miklós, a
Hydrocomp Kft. ügyvezetője, Horváth László, Vigh László, Pá-
csonyi Imre és Hordós Krisztina, a Le-Ko Kft. ügyvezetője.

áttekintették az önkormányzat
pénzügyi helyzetét, tárgyaltak a
most készülő várostérségi stra-
tégiáról, egyeztettek a KEHOP
Plusz programban tervezett pá-
lyázataikról (Öveges, Izsák és
Pálóczi iskolák energetikai fel-
újítása), továbbá átnézték a 8,5
milliárd forint keretösszeget tar-
talmazó, most induló, 2027-ig

tartó TOP Plusz program egyes
elemeit.

Balogh László, Nagykanizsa
polgármestere a fejlesztési prio-
ritások között említette a 74-es
főút fejlesztésével Zalaegerszeg
és Nagykanizsa közúti összeköt-
tetésének javítását, illetve a Za-
laszentiván-Nagykanizsa vasútvo-
nal villamosítását. ( )MTI, Zalatáj
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2014-től, Mikóné Farkas
Ildikó önkormányzati képvise-
lő, alpolgármester által elindí-
tott és ma már hagyománnyá
vált a határ menti városban,
hogy advent időszakában gyer-
tyagyújtásokkal, műsorokkal
várják karácsony ünnepét. 2023
első adventi vasárnapján a
Fáklya Művelődési Ház és
Könyvtár munkatársai kedves-
kedtek műsorral, majd Aigner
Géza plébános megáldotta a
Letenyéért Közéleti Egyesület
által elkészített adventi koszo-
rút. Ünnepi beszédet Biró Lász-
ló önkormányzati képviselő
mondott.

Advent második vasárnap-
ján a Letenyei Hóvirág Óvoda
kis ovisai adtak meghitt mű-
sort, melyhez Hermán Zsoltné
Szunyogh Éva óvodavezető
ünnepi gondolatai is szervesen

Gyertyagyújtásokkal övezett advent Letenyén

kapcsolódtak. Az adventi idő-
szak a várakozásról szól,
amelyhez mindig türelemre van
szükség – mondta Hermán
Zsoltné Szunyogh Éva. Az óvo-
davezető – mielőtt munkatár-
saival, Bedő Krisztinával és Pál
Fannival, valamint Bíró László
önkormányzati képviselővel
közösen meggyújtották volna
az adventi koszorú második
gyertyáját – abbéli bizakodá-
sának is hangot adott, hogy
advent és karácsony időszaka
minden család életében az egy-
másra figyelés, az egymásra
hangolódás jegyében telik majd.

Az öröm vasárnapján a Le-
tenyei Andrássy Gyula Álta-
lános Iskola diákjai adtak mű-
sort és lobbantották lángra a
koszorú harmadik gyertyáját.
ünnepi gondolatait Martonné
Várhidi Erika, a helyi iskola

pedagógusa osztotta meg a kö-
zösséggel. Negyedik alkalom-
mal, a betlehem megáldását
követően a Letenyéért Közéleti
Egyesület tagjai által versek
hangzottak el, majd a civil szer-
vezet által bemutatott, meghitt
és szép műsorok, és Mozsolics
Klára, a Letenyei Család- és
Gyermekjóléti Központ intéz-
ményvezetője gondolatai által

jutottunk el karácsony áldott
ünnepéhez. Az esemény zárá-
saként Biró László önkormány-
zati képviselő mondott kö-
szönetet a gyertyagyújtásokban
segítők, közreműködők részére,
és adta át az ünnep jelentőségét
méltató jókívánságait a város
lakosságának, majd forralt bor-
ral, és finomságokkal kínálták a
közösséget.

December 12-én a Magyar
Vöröskereszt Nagykanizsai Te-
rületi Szervezete együttmű-
ködve Letenye Város Önkor-
mányzatával Kolpingés a
Alapszolgáltatási Központtal
véradást tartottak a központ új
épületében.

– Mindig nagy örömmel
veszem, ha a nagykanizsai
szervezet e céllal keresi meg
önkormányzatunkat. Az alap-
szolgáltatási központban 63
véradó jelent meg, mely nagy-
szerű hír valamennyiünk szá-
mára – fogalmazott Farkas
Szilárd. A polgármester köszö-
netét fejezte ki a véradóknak,
aki hozzátette: várhatóan ta-
vasszal ismét szerveznek vér-
adást a városban.

Vért adtak
Letenyén

Négy év szünet után újra fel-
csendült a dal a letenyei Szent-
háromság templomban. A Cselé-
nyiné Erős Enikő vezette Vox
Varietas Kamarakórus 30. kará-
csonyi hangversenyét telt ház
előtt tartotta.

Teltházas
koncert

Értesüljön híreinkről,
írásainkról, képgalériákról

a Facebookon is!
Keresse ott a

adatlapját,Zalatáj Kiadó
és a Tetszik gombra

kattintás után
értesülhet

internetes tartalmainkról is.

Tavasszal ismét szerveznek


